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Elmondható, hogy a hucul ló kiváló tulajdonságai által kimondottan gyerek ló, melyre a szülő 

félelem nélkül felültetheti gyermekét. Kitűnő választás a hucul ló, a munkaképesség/ készsége 

miatt, illetve a gyermekközpontúsága kiemeli fajta társai közül. Célkitűzésem annak 

egyértelmű bizonyítása, hogy a hucul ló is rendelkezik azokkal a tulajdonságokkal és 

adottságokkal, mint bármelyik lovasok által preferált fajta. A válaszom: IGEN. Mint ahogy, 

dolgozatomból kitűnik, ezt teljesítmény adatokkal, valamint összehasonlító vizsgálatokkal 

támasztottam alá. A hucul ló, X-XII. században a hucul nép társállataként került tenyésztésre. 

Rendkívül zord hegyi vidékeken, ahol csak a legerősebb egyed tudott túlélni, a természetes 

szelekció tökéletesen működött.  

Mára azonban, mint az összes többi lófajtánál is, visszavonhatatlanul megváltoztak az eredeti 

hasznosítási célok. Így a hucul lófajta esetében is eltűntek azok a használati módok, melyek 

fenntartották a fajta megjelenítését reprezentáló genetikai szerkezetet. A mai világban viszont 

a veszélyeztetettek osztályába sorolhatjuk, éppen ezért a génmegőrzésért nagy figyelmet kell 

szentelnünk arra, hogy fenntarthassuk a fajtát kimondottan olyan értékmérő tulajdonságokkal 

– feltétlen munkakészség és engedelmesség, lépésbiztonság, állóképesség, közömbösség –, 

melyek megfelelnek a mai lovasok igényeinek és tovább tenyészik azt. Számos elhívatott 

magyar lótenyésztő dolgozik azon, hogy ez a fajta fennmaradhasson, pár nevet felsorolnék: 

Vörös József, aki jelentős kanca és ménállománnyal rendelkezik Gyűrűsön, Nagy Tibort, aki a 

Bakonyban Tűzköves Bércen tesz nagyon sokat a fajta népszerűsítéséért, és Dr. Magyar 

Gábor Tahitótfalun tenyészt hucul lovakat.  

Szeretnék rávilágítani, hogy az előzőekben felsorolt tulajdonságai alapján nagyon stabil helye 

lenne a lovasturizmusban. A fentiekben felsorolt dolgok mellett szerintem sokkal 

hangsúlyosabb ismertetését kellene adni ennek a fajtának a lovasterápiában. Külső 

megjelenésé alapján azonnal látszik higgadt, nyugodt, magatartású egyed. Mérete, stabilitása, 

valamint messzemenő gyermek szeretete miatt.  

Szakdolgozatomban még kifejtek egy össze hasonlító elemzést a hucul és a gidrán fajta 

között. Az összehasonlítással azt kívántam bemutatni, hogy a kevésbé ismert hucul lovak 

ugyanolyan mértékben megfelelnek a lovasturizmusban, mint az ismertebb, impozánsabb 

gidránok. 


